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رویداد

یارانه ها
 پنجشنبه واریز مى شود

طبــق اعــلام ســازمان هدفمنــدى یارانه ها، 
یکصدوچهارمین مرحله از پرداخت یارانه هاى نقدى 
روز پنجشنبه (25 مهرماه) انجام خواهد شد. همراه 
با پرداخت یارانه نقدى مهر ماه، وضع کســانى که 
در شهریور ماه به دلیلى خارج از حذف پردرآمدها، 
یارانه نگرفته بودند نیز مشخص مى شود. به گزارش 
ایســنا، ماجرا از این قرار است که در شهریور حذف 
یارانه نقدى براســاس قانون بودجه امســال براى 
سه دهک بالاى درآمدى آغاز شد و وزارت کار، تعاون 
و رفاه اجتماعى اعلام کرد در مرحله نخست حذف 
یارانه نقدى 163 هزار خانوار را که حدود 700 هزار 
نفر هستند، به سازمان هدفمندى اعلام کرده و یارانه 
آنها پرداخت نشده اســت. اما در کنار این 163 هزار 
خانوار یارانه تعداد دیگرى واریز نشد که در بین آنها 
افراد نیازمندى وجود داشتند و نسبت به این موضوع 
اعتراض کردند. به همین علت، در کنار یارانه این ماه، 
مبلغ 45 هزارو500 تومانى که در شهریور براى آنها 

واریز نشده بود، پرداخت مى شود.

 

تبيين اين امر کــه آدميان چگونه 
تحول می يابند و چرا در فرآيند تحول 
خود از الگوی خاصی پيروی می کنند، 
معمای پايان ناپذيری  اســت که طی 
قرن ها توجه فلاســفه، دانشمندان، 
نويســندگان و خصوصا روانشناسان 
تحول گرا را به خود جلب کرده است. 
کتاب   «نظريه های نوين تحول انسان» 
با اين هدف تأليف شــده که گزيده ای 
نزديک بــه چهل مــورد از نظريات و 
طرح های ارايه شــده در  طول دو دهه  
پايانی قرن بيســتم، يعنی دوره  بين 
سال های ۱۹۸۰ تا ۲۰۰۰ را تشريح کند. 
علاوه بر اين، در کتاب حاضر تعبيراتی 
 که در اين دوره زمانی از مفهوم «نظريه» 
صورت گرفته است نيز بررسی خواهد 
شد .   «نظريه های نوين تحول انسان» 
نوشــته  رابرت موری تامس با ترجمه 
حامد برآبادی و حميدرضا آقامحمديان 

از سوی نشر نی چاپ شده است. 

نظریه هاى نوین تحول انسان

رسانه هاى دیگر

مجازى

جدیدترین اخبار از وضع تردد زائران در مرز ها اعلام شد

خروج 3 میلیون زائر از کشور  
اين روزها زائران فراوانی از چهار مرز مهران، شلمچه، چزابه و خسروی راهی 
کربلا شده اند و هر کدام از  مرزها هم شــرايط خاصی برای پذيرش زائران دارد. 
مديرکل آموزش وپرورش اســتان ايلام در  جديدترين خبر از تعطيلی مدارس 
در روز های چهارشنبه، يکشــنبه و دوشنبه خبر داده. همچنين رئيس  قرارگاه 
اربعين در مرز مهران از تأمين آب زوار در مهران با ۵۰ تانکر ســيار آبرســانی 
گفته. فعاليت  شبانه روزی باجه پيشخوان تلفن همراه در اين مرز ازجمله ديگر 

مواردی است که کار را برای زائران آسان کرده است. 
مسئول اسکان و تغذيه کميته مشارکت های مردمی ستاد اربعين در استان 
ايلام  هم اعلام کرده که امکان  اسکان صلواتی شبانه ۱۵ هزار نفر در ايلام وجود 
دارد و اين خدمات رســانی تا ۲۳ صفر ادامه دارد و  اين درحالی اســت که نياز 

روزانه حدود يک ميليون وعده غذايی در مهران برای بازگشت زوار وجود  دارد.  
مرز مهران در اربعين امسال شــاهد افزايش سه برابری زائران تردد بوده و در 
شبانه روز گذشته ۱۱۹  هزار و ۶۸ زائر از مرز مهران راهی عتبات عاليات شده اند 
و اين درحالی است که حســين ذوالفقاری،  رئيس ستاد اربعين کشور از خروج 

سه ميليون زائر اربعين از مرزهای چهارگانه به عراق خبر داده  است. 
مرز شلمچه

حضور زائران در مرز شلمچه هم زياد بوده و مديرکل راه آهن جنوب گفته از 
نيمه دوم مهرماه تاکنون  روزانه بين ۱۰ تا ۱۲هزار زائر به وسيله قطار ريل باس 

خرمشهر - شلمچه به صورت رايگان جابه  جا می شوند.  
از ســويی تاکنون حدود ۲۲ هزار نفر به بيمارســتان صحرايی مرز شلمچه 
مراجعه کرده اند و قرار اســت  برای جلوگيری از ورود بيماری به کشــور، تمام 
زائران اربعين در مســير برگشــت در مرز شــلمچه  غربالگری  شــوند و روند 
خدمت رســانی به زائران کربلا تا چهار روز پس از اربعين در اين گذرگاه  مرزی 

ادامه داشته باشد.  
مرز چزابه

در مرز چزابه هم تاکنون دو تيم تروريســتی که قصد عمليات خرابکاری را 
در ايام اربعين داشــتند؛  دستگير شــده اند. اين درحالی است که از ابتدای ماه 
صفر تاکنون، بيش از ۲۸۰ هزار زائر اربعين  حسينی از پايانه مرزی چزابه راهی 
کربلای معلی شده اند و مديرعامل سازمان مديريت و نظارت بر  تاکسيرانی شهر 
کرمانشاه از اجرای طرح تاکسی رايگان ويژه زائران اربعين حسينی از اين مرز 

 خبرداده است.  
مرز خسروی

اين مرز هم با وجود آن که نخستين سالی است که ميزبان زائران کربلاست، 
اما توانسته شاهد تردد زيادی  باشد.   

استاندار کرمانشاه بابيان اين که هر روز بين ۱۰ تا ۱۵ هزار زائر اربعين حسينی 
از مرز خسروی  عازم کربلا می شــوند، گفته:«تاکنون ۱۴۰ هزار زائر از اين مرز 
عازم کربلا شــده اند و ظرفيت اســکان  حدود ۶۰ هزار زائر اربعين حســينی با 

همکاری مردم و ارگان های مربوطه در اين شهرستان ايجاد  شده است. »

روز گذشته ماجرای انتقال آب خزر وارد فضای جديدی شد. 
نمايندگان شمال کشور در جلسه علنی به جايگاه هيأت رئيسه 
رفتند و پلاکاردهای «نه به انتقال خزر» را در دســت گرفتند و 
گفتند ملت اجازه نابودی دريای خزر را نمی دهد. در برگه های 
ديگری که اين نمايندگان با خود به جايگاه آورده بودند، نوشته 
شده بود «بلايی را که بر سر زاينده رود و درياچه اروميه آورديد، 
درباره دريای خزر تکرار نکنيد.» «انتقال آب دريای خزر، مساوی 
با نابودی محيط زيست است.» حضور اين ١٢ نماينده عاملی بود 
تا مسعود پزشکيان که رياست جلسه را برعهده داشت، خطاب به 
اين نمايندگان بگويد «شما خلاف آيين نامه عمل می کنيد و اين 
اقدام شما برخلاف قانون است. برگرديد سرجايتان بنشينيد.» 
بعد هم خبر آمد که ٤٠ نماينده در نامه ای به رئيس جمهوری به 
طرح انتقال آب خزر به سمنان اعتراض و اعلام کردند نهادهايی 
چون مرکز پژوهش های مجلس، مرکز بررسی های استراتژيک 
رياســت جمهوری، اداره کل منابع طبيعی و آبخيزداری استان 
مازندران هم با اين طرح مخالفند. بعد از اين تذکر، نمايندگان به 
جايگاهشان برگشتند اما صحبت ها درباره يکی از پرحاشيه ترين 
طرح های ســال های اخير همچنــان پابرجاســت و با وجود 
مخالفت های گسترده فعالان محيط زيست و پژوهشگران هنوز 

از دستور خارج نشده است.
چند روز قبل هم عيسی کلانتری، رئيس سازمان محيط زيست 
در نامه ای به وزير نيرو با انتقال آب خــزر به کوير مرکزی ايران 
موافقت کرده و در نامه ای نوشته بود «بدين وسيله اعلام می دارد 
اجرای پروژه انتقال آب دريای خزر به کوير بلامانع بوده و ضوابط 
اجرايی زيست محيطی مورد نظر براساس تفاهم صورت گرفته در 
صورتجلسه کميته ارزيابی ظرف مدت يک ماه به وزارت نيرو ابلاغ 
خواهد شد.» همين نامه هم مخالفت انجمن علمی جنگلبانی 
کشور را به دنبال داشت و اين انجمن با صدور بيانيه ای خواستار 
توقف هرچه سريع تر پروژه شيرين ســازی و انتقال آب خزر به 
سمنان شد. در بخشی از اين بيانيه آمده «قرار است بيش از ۴ هزار 
اصله درخت قطع- ممنوع ارُس و بيش از ۲۶ هزار اصله درختان 

جنگلی هيرکانی (و بيش از ۵۰ هزار پايه با احتساب درختچه های 
جنگلی) به همراه چندين ميليون تُن خاک مرغوب جنگلی در 
طول مسير نابود شود، بدون درنظرگرفتن خسارت های غيرقابل 
جبران به اکوسيستم های جنگل و دريا. آيا چنين طرحی می تواند 
منطبق بر منافع ملی باشــد؟ در طرح انتقال آب، در افق ۱۴۲۵ 
بيش از ۴۰۰ ميليون مترمکعب برای مصرف صنعت ســمنان 
درنظر گرفته شده است (اين رقم درحال حاضر حدود ۵۰ ميليون 
مترمکعب است)؛ اين درحالی است که مصرف کنونی صنعت 
استان تهران معادل ۱۱۰ و استان اصفهان معادل ۱۷۲ ميليون 
مترمکعب اســت؛ ارايه چنين اعداد و ارقامی اين سوال را ايجاد 
می کند که چرا طراحان قصد دارند به هر قيمتی، حتی ارايه اعداد 

غيرواقعی و فريبنده، طرح انتقال را توجيه پذير جلوه دهند؟» 
پيشينه طرح انتقال آب هرچند به دهه٧٠ می رسد اما ١٤سال 
قبل، کارگروه بررسی تأمين آب استان سمنان، طرح انتقال آب 
خزر به سمنان را تصويب کرد. مصوبه هيأت دولت در  سال ۱۳۸۹ 
به وزارت نيرو، ابلاغ شــد و سرانجام اين طرح در  سال ۱۳۹۱، به 
شرکت توسعه منابع آب و نيروی ايران به عنوان مجری ابلاغ شد. 
در  سال ۱۳۹۳ مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی نتيجه 
بررسی طرح انتقال آب را منتشر کرد و آن را فاقد توجيه اقتصادی 
دانست. اما در دولت يازدهم و در آذر سال ۹۷، رئيس جمهوری 
اعلام کرد که از نظر دولت تمام مسائل بحث انتقال آب از شمال 
کشور به استان سمنان حل شده است و در اسفند سال ۹۷ هم 
رديف بودجه ای (معادل ٥ ميليارد تومان) برای مطالعات انتقال 

آب در لايحه بودجه  سال ۹۸ در مجلس تصويب شد. 
موافقان با بيان خالی از سکنه شــدن مناطق مرکزی و خطر 
افزايش مهاجــرت، محدودبودن ميزان انتقال و ايجاد شــغل؛ 
مقابل مخالفانی صف کشيدند که دغدغه  شان ويرانی گسترده 
جنگل ها و محيط زيست، وجود کم آبی در مناطق شمالی کشور 
و درخواســت برای فکر به روش های ديگر است. مخالفانی که 
اميدوارند درنهايت اين طرح عملياتی نشده و بتوانند مقابل قطع 

٢٦ هزار اصله درخت جنگل های هيرکانی بايستند.  

نامه اعتراضى 40 نماینده مجلس به رئیس جمهورى

مخالفان انتقال آب خزر 
چه مى گویند
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حجت الاسلام ابراهيم رئيسی، رئيس قوه قضائيه گفت: «کشته شدن مردم در منطقه به هيچ وجه قابل تحمل نيست 
و کشور ترکيه  بايد هرچه سريع تر به مرزهای خود بازگردد. با هر گويشی که باشد چه سوری، کرد و ترک و عرب، تفاوتی 
ندارد، کشته شدن  مردم مســلمان در منطقه قابل قبول نيست و اميدواريم دولت ترکيه سريع به مرزهای بين المللی 
برگردد و اين وضع خاتمه پيدا  کند. حرکت ترکيه در ورود به خاک سوريه عوارض بسياری در پيش دارد که امروز از ديد 

هيچ کسی در عالم پنهان نيست و ادامه  اين وضع آوارگی مردم مسلمان را به دنبال دارد.»  

شروع صفحه آرايی
مدير مسئولسردبيرمعاون سر دبيردبير سرويسصفحه  آرا: ؟؟؟۴۵ / ۱۶

اتمام صفحه آرايی
۱۷ / ۴۵

شروع صفحه آرايی:  ؟؟ / ؟؟
اتمام صفحه آرايی:  ؟؟ / ؟؟

اشـیاى بـزرگ یا سـنگین و 
همچنیـن ظروف شیشـه اى ، 
ظروف چینى و سـایر اشـیاى 
شکسـتنى و ظـروف حـاوى 
مـواد خوراکى و شـیمیایى  را 
در قفسـه هاى پاییـن کابینت 

و کمـد قـرار دهید.

روز یکشنبه سردار حســین رحیمى، فرمانده 
انتظامــى تهران بزرگ با حضــور در صحن علنى 
شوراى شــهر تهران که به مناســبت هفته ناجا 
انجام شــده بود، گفــت: «توانســتیم باند بزرگ 
فروش ســوالات کنکور را شناســایى و متلاشى 
کنیم. بعد از انهدام این باند تنها به صدور اطلاعیه 
اکتفا کردیم، بایــد بگویم این باند وســیع بوده، 
سوالات را گرفته بودند و قصد داشتند آن را توزیع 
کنند، اما قبل از آن که توزیع شود، در نطفه آن را 
خفه کردیم. متاسفانه برخى از مسئولان و آقایان 
نیز در این گروه بودند.» این اظهارنظر باعث شــد 
رئیس ســازمان ســنجش درباره مشاهده ردپاى 
برخــى مســئولان در ماجراى فروش ســوالات 
کنکور سراســرى واکنش نشــان دهــد. ابراهیم 
خدایى، رئیس ســازمان ســنجش در گفت وگو 
با باشــگاه خبرنــگاران جوان گفتــه: «همکارى 
سازمان ســنجش با پلیس بسیار گسترده است و 
نیروى انتظامى یکى از ارکان هاى اصلى حفاظت 

اطلاعات ما است. ما همیشــه از نیروى انتظامى 
تشکر کرده ایم، ولى بابت ســخنان دیروز سردار 
رحیمى گله کردیــم.» او در ادامــه عنوان کرد: 
«مطالبى که گفته مى شــود، باید روشن و شفاف 
باشــد که باعث ایجاد شــائبه و شــبهه در یک 
پروژه ملى نشــود. بحث اصلى ســردار رحیمى از 
مسئولان مربوط به شــبکه از شهرستان روانسر 
بوده که مدیر آموزش وپرورش این شهرستان این 
شــبکه را راه اندازى کرده بود.» خدایى با تاکید بر 
این که سوالات کنکور لو نرفته، ادامه داد:«وزارت 
اطلاعات قبلا این تیم را شناســایى کــرده بود، 
بنابراین قبل از هر گونه اقــدام با اطلاعات پلیس 
امنیت، این باند فروش ســوالات منهدم شد.» او 
توضیح داد: «پرونده قضائى اینها در تهران مطرح 
شد؛ گفته ســردار رحیمى مبنى بر ردپاى برخى 
آقایان و مســئولان نیز به همین دلیل است، ولى 
به جز مدیر اداره آموزش وپرورش روانسر، مسئول 

دیگرى در این موضوع درگیر نبوده است.»  

واکنش سازمان سنجش به ردپاى مسئولان در باند فروش سوالات کنکور 

بابت سخنان سردار رحیمى گله کردیم

ره
چه

زیتون ها سر درخت مانده
خبرگزارى ایلنا گزارشــى منتشــر کرده درباره ناکامى کشاورزان فارس 
در فصل برداشت محصولات باغى که گزارشــى قابل تأمل به  نظر مى رسد. 
نویســنده گزارش، دانیال طهماســبى نژاد، در مطلب خود از اشباع گوجه 
فرنگى و زیتون در بازار خبر داده و این که   کشاورزان استان با جدى نگرفتن 
اصلاح الگوى کشت، درحال ضرر کردن هستند. رئیس انجمن زیتون فارس 
در این گزارش  گفت وگویى داشته با گزارشگر و خبر داده حدود 21 هزار تن 
زیتون چیده نشــده و در شهرســتان هاى فارس هنوز بر سر درختان  است.  
ســید جعفر طباطبایى گفته: «مشــکلات مالى، بیمه و بانک ها اجازه خرید 
زیتون از باغداران و تولیدکنندگان را بــه کارخانه  داران نمى دهد؛ در نتیجه 
میزان زیادى از زیتون ها بر ســر درختان مانده است و باغداران به دلیل نبود 
بازار، هنوز اقدام به چیدن  آنها نکرده اند.» گزارشگر با مدیر توسعه و بازرگانى 
سازمان جهاد کشــاورزى اســتان فارس هم گفت وگویى داشته که در آن 
عنوان  شده:«در حال حاضر میزان کشت گوجه فرنگى در استان فارس مازاد 
بر  تولید است .  » ماجرا از این قرار اســت که گوجه فرنگى  در سال گذشته از 
ارزش بالایى برخوردار بود و بسیارى از کشــاورزان توانستند سود مناسبى 
را از کشت این محصول کســب کنند.  این موضوع باعث شده تا امسال عده 
بیشترى از کشت گوجه فرنگى اســتقبال کنند که درنهایت به تولید اضافه 

منجر شده است. 
 

 13 گوسفند داخل یک سمند! 
سایت «رکنا» در یکى از بسته هاى خبرى خود به عکسى پرداخته که باعث 
تأسف است. در این عکس گوســفندانى را مى بینیم که  به شکلى بى رحمانه 
داخل سمند جاسازى شده اند. عجیب اینجاســت که تعداد این گوسفندها 
13 عدد عنوان شــده. این که چطور راننده  توانسته حیوانات بى گناه را با این 
تعداد بالا، در صندوق عقب ســمند خود جا بدهد، جــاى تعجب دارد. رکنا 
به نقل از فرمانده انتظامى  شهرســتان جهرم خبــر داده، راننده قصد قاچاق 
این گوسفندان را داشته. سرهنگ افشین حیدرى گفته: «ماموران انتظامى 
بخش «کردیان» شهرستان جهرم هنگام گشــتزنى در محور فسا – جهرم 
به یک دستگاه خودرو سمند مظنون شــده و دستور ایست دادند که  راننده 
خودرو بدون توجــه اقدام به فرار کرد .   پس از طى مســافتى تعقیب و گریز، 
خودرو متوقف و در بازرسى از آن 13رأس  گوسفند قاچاق کشف و یک متهم 

در این خصوص دستگیر شد .  » 

درخواست توئیترى مشاور رئیس جمهورى: 

مشخصات قضات دستگیر شده را اعلام کنید
خبر برکناری ٥ قاضی قوه قضائيه به اتهام فساد يکی از سوژه های خبری مورد 
علاقه افکار عمومی در روزهای گذشته بوده است مخصوصا وقتی پای يک قاضی 
که تلگرام را فيلتر کرده بود هم به ميان آمد و خيلی ها از تجربه قضاوت او در شبکه 
های اجتماعی نوشتند. ديروز هم مشــاور رئيس جمهوری در توئيترش به اين 
پرونده اشاره کرد و خواستار اعلام نام و سوابق و احکام قضات برکنار شده از سوی 
قوه قضائيه شد. حسام الدين آشنا مشاور رئيس جمهوری در حساب کاربری اش 

دادستان کل کشور را خطاب قرارداد و نوشت:
« ۱. نام و سوابق و احکام اين ناقاضيان برکنار شده را اعلام کنيد.

۲. اجازه ندهيد اين افراد به دنبال وکالت بروند.
۳. احکامی را که اين ناقاضيان صادر کرده اند مجددا بررسی کنيد.

۴. اجازه دهيد تا زمان مشخصی مردم امکان شکايت و درخواست رسيدگی به 
تخلفات ديگر اين ناقاضيان را داشته  باشند.»

توئيت آشنا با واکنش کاربران مواجه شــد و خيلی از آنها پيرو درخواست او 
خواهان شفافيت در اين پرونده شدند.

رئیس قوه قضائیه:    

ترکیه هر چه سریع تر 
به مرزهاى خود 

برگردد

ترکیه هر چه سریع تر 


